



Ministry of Justice and Community Services

Government of the Republic of Vanuatu

P: PMB 9084, Port Vila, Vanuatu T: +678 336 15

E: mjcs@vanuatu.gov.vu W: www.mjcs.gov.vu

"*Jastis, sefti, digniti, rispek mo gud fasin blong evriwan.*"



VACANCY NOTICE

The Judicial Services Commission, Ministry of Justice and Community Services, is seeking to recruit a suitable person for the position of:

Position: Public Prosecutor
Agency: Office of the Public Prosecutor, Vanuatu
Location: Port Vila, Vanuatu

About the Office:

The Office of the Public Prosecutor in Vanuatu is dedicated to upholding the rule of law and ensuring justice is served in the interests of the community. We are committed to ethical legal practices, supporting victims, and maintaining public trust in the criminal justice system.

Position Overview:

We are seeking a highly skilled and experienced individual to serve as the Public Prosecutor. The Public Prosecutor will be responsible for representing the state in criminal proceedings, ensuring fair trials, and upholding justice. This role involves reviewing evidence, preparing legal documents, and advocating in court. The Public Prosecutor will work closely with law enforcement, victims, and other stakeholders to ensure effective case management and prosecution. The successful candidate will lead a team of dedicated professionals in the pursuit of justice and the protection of the rights of all individuals in Vanuatu.

Key Responsibilities:

- Oversee the management and administration of the Office of the Public Prosecutor.
- Lead and direct the prosecution of criminal cases in all courts of Vanuatu.
- Review evidence, make charging decisions, and ensure cases are prosecuted effectively.
- Develop and implement prosecution policies and procedures.
- Prosecute criminal cases in all courts throughout Vanuatu.
- Provide legal advice and guidance to law enforcement agencies.
- Provide guidance and mentorship to junior prosecutors and support staff.
- Collaborate with relevant stakeholders to ensure effective administration of justice.
- Uphold ethical standards and adhere to the principles of fairness and impartiality.
- Engage with the community to build public trust in the criminal justice system.

Qualifications and Experience:

- A post-graduate qualification in law from a recognized institution is preferred.
- Admission to the bar and eligibility to practice law in Vanuatu for at least 7 years.
- Minimum of 7 years of experience in criminal law practice, and courtroom advocacy with a focus on prosecution.
- Have at least 7 years' experience in a management position.
- Strong understanding of Vanuatu's legal system, applicable laws and criminal justice processes.
- Excellent research, analytical, communication, negotiation, and advocacy skills.
- High ethical standards and commitment to justice.
- Proven leadership and management skills.

Interested applicants can obtain a Terms of Reference and the application form from the corporate section at the Office of the Public Prosecutor, Port Vila or contact office on tel. 33655/22271, VoIP 3628 or email: vtanghwa@vanuatu.gov.vu.

Applications should be directed to: Corporate Service Manager, Office of the Public Prosecutor, PMB 9035, Port Vila. Applicants must provide a cover letter, the OPP Application form, a curriculum vitae, qualification certificates including transcripts, minimum of 2 references and other documents to support your application. **Applications close: 28th June 2024, no later than 4:30p.m**

AVIS DE VACANCE

La Commission de la magistrature, ministère de la Justice et des services communautaires, recherche une personne compétente pour occuper le poste de:

Poste: Procureur général
Organisme: Parquet, Vanuatu
Lieu: Port Vila, Vanuatu

À propos du Parquet:

Le Parquet a pour mission de veiller au respect de la règle de droit, à savoir notamment l'application de la loi au nom des intérêts de la société, tout en veillant au maintien des pratiques juridiques éthiques, du soutien aux victimes et au renforcement de la confiance du public envers le système de justice pénal.

Profil de poste:

Nous recherchons une personne hautement qualifiée et expérimentée pour occuper le poste de Procureur général. Le titulaire du poste est chargé de représenter l'État dans les procédures pénales, de veiller au bon déroulement des procès et au maintien de la justice. Il lui incombe en outre de veiller à l'examen des preuves, à la préparation de documents juridiques et d'assurer la plaidoirie devant un tribunal. Avec le concours des Forces de l'ordre, des victimes et d'autres parties prenantes, le Procureur général se doit de garantir une gestion efficace des affaires et des poursuites pénales. Le candidat retenu dirigera une équipe de professionnels dévoués à la poursuite de la justice et à la protection des droits de tous les individus à Vanuatu.

Attributions principales:

- Veiller au bon fonctionnement et à la gestion du parquet.
- Engager et mener des poursuites pénales devant les tribunaux à Vanuatu.
- Examiner des preuves, prendre la décision d'engager des poursuites et veiller au bon déroulement du procès.
- Élaborer et mettre en œuvre des lignes directrices et des procédures en matière de poursuites judiciaires.
- Engager des poursuites pénales devant les tribunaux à Vanuatu.
- Dispenser des conseils et avis juridiques aux forces de l'ordre.
- Apporter des conseils et un encadrement aux procureurs débutants et au personnel de soutien.
- Participer à la mise en place d'une administration efficace de la justice en collaboration avec les parties prenantes concernées.
- Veiller au respect des normes éthiques et aux principes d'équité et d'impartialité.
- S'engager auprès de la communauté en vue de renforcer la confiance du public envers le système de justice pénale.

Qualifications et expérience:

- Titulaire d'un master en droit décerné par une université reconnue.
- Admis à exercer en qualité d'avocat à Vanuatu depuis au moins 7 ans.
- Au moins 7 ans d'expérience en droit pénal et devant les tribunaux, en particulier en matière de poursuites judiciaires.
- Au moins 7 ans d'expérience à un poste de direction.
- Excellente maîtrise du droit pénal, des lois et procédures en vigueur à Vanuatu.
- Excellentes compétences en matière de recherche, d'analyse, de communication, de négociation et de défense en justice.
- Compétences reconnues en matière de leadership et de gestion.

Tout candidat intéressé peut obtenir le descriptif de poste et le formulaire de candidature auprès de la section des Services généraux, Parquet, à Port Vila, ou en faisant parvenir la demande par tél. 33655/22271, VoIP 3628 ou par courriel : vtanghwa@vanuatu.gov.vu.

Le dossier de candidature constitué de la lettre de motivation, du formulaire de candidature du Parquet, du CV, des copies de diplômes, de relevés de notes, d'au moins deux lettres de recommandation et d'autres documents à l'appui de la candidature, doit parvenir au Responsable de la section des Services généraux, Parquet, d'ici le **28 juin 2024 à 16h30**.

VEKENSI NOTIS

Judisol Sevis Komisen, Ministri blong Jastis mo Komuniti Sevis i wantem rikrutim wan man o woman blong tekemap posisen ia:

Posisen: Pablik Prosekuta
Ejensi: Ofis blong Pablik Prosekuta, Vanuatu
Ples: Port Vila, Vanuatu

Abaot Ofis:

Ofis blong Pablik Prosekuta long Vanuatu i stanap strong blong holem taet rul blong loa mo mekem sua se mas gat jastis folem intres blong komuniti. Yumi mas komitim yumi long olgeta etikol ligol praktis, sapotem olgeta viktim mo holem taet trast blong pipol long kriminol jastis sistem.

Posisen Ovaviu:

Yumi wantem rikrutim wan man o woman we i plante skil mo eksperiens blong wok olsem Pablik Prosekuta. Bambae Pablik Prosekuta i risponsibol blong ripresentem stet long olgeta kriminol kes, mekem sua se i gat fea kot kes mo holem taet jastis. Wok ia hemi blong lukluk bak long evidens, priperem olgeta ligol dokumen mo advoket long kot. Bambae Pablik Prosekuta i wok kolosap long olgeta loa enfosmen, olgeta viktim mo olgeta narafala stekholda blong mekem sua se i gat wan efektif kes manejen mo prosekusen. Bambae saksesful kandidat i lidim wan tim blong olgeta profesonol we oli dediketem wok blong olgeta blong lukaotem jastis mo protektem raet blong olgeta man mo woman long Vanuatu.

Olgeta mein risponsabiliti:

- Lukluk long manejen mo administresen blong Ofis blong Pablik Prosekuta
- Lidim mo daarektem prosekusen blong olgeta kriminol kes long evri kot blong Vanuatu.
- Jekem olgeta evidens, tekem olgeta desisen long saed blong olgeta akusesen mo mekem sua se oli prosekutim gud olgeta kes.
- Developmen mo implimentem olgeta prosekusen polisi mo prosija
- Prosekutim olgeta kriminol kes long evri kot blong Vanuatu
- Givim ligol advaes mo gaedens long olgeta loa enfosmen ejensi
- Advaesem olgeta junia prosekuta mo sapot staf
- Koperet wetem olgeta stekholda blong mekem sua se i gat wan efektif administresen blong jastis
- Rispektem olgeta etikol standet mo prinsipol blong feanes mo neutraliti
- Wok wetem komuniti blong bildim pablik tras long kriminol jastis sistem

Olgeta kwalifikesen mo eksperiens:

- Wan post-graduet kwalifikesen long loa long wan rikonaes institusen bae i gud tumas
- Save go long kot mo ripresentem olgeta man mo save praktisim loa long Vanuatu samples long 7 yia.
- Minimam 7 yia eksperiens long olgeta kriminol loa praktis mo kot-rum advokesi wetem wan fokus long prosekusen.
- Gat samples long 7 yia eksperiens long wan manejen posisen.
- Save gud ligol sistem blong Vanuatu, olgeta loa mo olgeta proses blong kriminol jastis.
- Gat gudfala skil blong risej, mekem analisis, komunikesen, negosiesen mo advokesi.
- Gat etikol standet mo komitmen long jastis.
- Gat lidaship mo manejen skil.

Olgeta man o woman we oli intres oli save go karem wan Tem blong Rifrens mo aplikesen fom long koporet seksen long Ofis blong Pablik Prosekuta, Port Vila o kolek ofis long tel. 33655/22271, VoIP 3628 o imelem: vtanghwa@vanuatu.gov.vu.

Mas sendem olgeta aplikesen i go long: Koporet Sevis Maneja, Ofis blong Pablik Prosekuta, PMB 9035, Port Vila. Olgeta apliken i mas provaedem wan leta, OPP Aplikesen fom, wan kurikulum vitae, kwalifikesen setifiket inkludim transkrip, minimam blong 2 rifrens mo olgeta narafala dokumen blong sapotem aplikesen. Olgeta aplikesen i klos long: **28 Jun 2024, bifo 4:30 p.m.**